
www.ambulancia.online

Nahliadanie do zdravotnej dokumentácie
Kto každý môže nahliadať do mojej zdravotnej dokumentácie? Môžem si svoju zdravotnú dokumentáciu
odfotiť napr. telefónom? Kto môže do dokumentácie nahliadať po smrti pacienta?

Pacient má právo žiadať poskytovateľa zdravotnej starostlivosti o sprístupnenie jeho zdravotnej dokumentácie, ten mu musí
vyhovieť a neklásť mu pri realizácii tohoto práva neodôvodnené prekážky. Toto právo samozrejme neznamená, že pacient môže
kedykoľvek prísť do zdravotníckeho zariadenia a okamžite vyžadovať sprístupnenie zdravotnej dokumentácie. Je vhodné, aby
o sprístupnenie dokumentácie pacient požiadal písomne a dohodol si s poskytovateľom termín, kedy mu zdravotnú
dokumentáciu sprístupní. Sprístupnenie dokumentácie pacientovi nie je možné viazať na nejaký konkrétny dôvod. Stačí, ak
o sprístupnenie pacient požiada a preukáže, že sa zdravotná dokumentácia týka jeho osoby.

Právo na prístup do zdravotnej dokumentácie pacienta majú aj ďalšie zákonom stanovené osoby.

Pacient má právo vstupovať aj do vybraných častí svojej elektronickej zdravotnej knižky, ktorá je vedená na NCZI. Musí mať
však vytvorený prístup, o ktorý môže bezplatne požiadať NCZI.

Poskytovateľ môže odmietnuť nahliadnutie do zdravotnej dokumentácie pacientovi, ktorému sa poskytuje zdravotná starostlivosť
v špecializačnom odbore psychiatria alebo klinická psychológia. Odopretie je možné len v prípade, ak je ošetrujúci lekár
presvedčený, že by oboznámenie pacienta s údajmi v zdravotnej dokumentácii negatívne ovplyvnilo jeho liečbu.

Obsahom zdravotnej dokumentácie sú zvyčajne intímne informácie, ktoré si každý pacient chce nechať len pre seba. Túto
oprávnenú požiadavku rešpektuje aj zákon, a preto hovorí, že do zdravotnej dokumentácie môžu nahliadať len presne
definované osoby. Áno, čítate správne, iné osoby ako tie, ktorým to zákon dovoľuje, do vašej zdravotnej dokumentácie nemôžu
nahliadať. Zákon upravuje nielen presne stanovený okruh, ale určuje aj to, v akom rozsahu a za akým účelom môže takáto
osoba do Vašej zdravotnej dokumentácie nahliadať.

Vaša zdravotná dokumentácia je vedená v písomnej forme a od 1.1.2019 by ju ambulancie a nemocnice mali viesť elektronicky
prostredníctvom Vašej elektronickej zdravotnej knižky v rámci e-zdravia, o ktoré sa stará Národné centrum zdravotníckych
informácií (NCZI).

Prístup do „papierovej“ zdravotnej dokumentácie u poskytovateľa zdravotnej starostlivosti má:

PACIENT alebo jeho zákonný zástupca (v prípade neplnoletého zvyčajne rodič) v celom rozsahu;

BLÍZKE OSOBY: Manžel alebo manželka, dieťa alebo rodič alebo ich zákonný zástupca po smrti tejto osoby, a to v celom
rozsahu; ak takáto osoba nie je, osoba plnoletá, ktorá s ňou žila v čase smrti v domácnosti (§ 115 Občianskeho
zákonníka), blízka osoba (§ 116 Občianskeho zákonníka) alebo ich zákonný zástupca;

SPLNOMOCNENEC, teda ktokoľvek, koho na nahliadanie do zdravotnej dokumentácie písomne splnomocnil pacient
alebo v prípade smrti pacienta nikto z blízkych osôb. Podpis splnomocniteľa musí byť osvedčený. Splnomocnenec má
právo nahliadať v takom rozsahu, aký je uvedený v plnej moci;

REVÍZNY LEKÁR príslušnej zdravotnej poisťovne na účely kontrolnej činnosti v celom rozsahu;

ÚRAD PRE DOHĽAD NAD ZDRAVOTNOU STAROSTLIVOSŤOU na účely prešetrovania sťažností v celom rozsahu a
prostredníctvom úradu pre dohľad aj znalec a prizvaná osoba v rozsahu podľa osobitného predpisu,

MZ SR a VÚC (lekár a sestra samosprávneho kraja) na účely vykonávania kontroly nad plnením povinností poskytovateľa
zdravotnej starostlivosti;

1

2

3

www.ambulancia.online
Všetko, čo potrebujete vedieť skôr, ako navštívite Vášho lekára

https://www.ambulancia.online


LEKÁR URČENÝ zo strany MV SR, MO SR MD SR , MS SR, ak ide o zdravotnú dokumentáciu vedenú v zdravotníckych
zariadeniach týchto rezortov v celom rozsahu;

VŠEOBECNÝ LEKÁR MV SR na účely lekárskeho vyšetrenia v prijímacom konaní podľa zákona č. 73/1998 o štátnej
službe príslušníkov Policajného zboru, Slovenskej informačnej služby, Zboru väzenskej a justičnej stráže Slovenskej
republiky a Železničnej polície a posudkovému lekárovi ozbrojených síl Slovenskej republiky;

POSUDKOVÝ LEKÁR SOCIÁLNEJ POISŤOVNE na účely lekárskej posudkovej činnosti pri výkone sociálneho poistenia v
celom rozsahu;

POSUDKOVÝ LEKÁR ÚPSVaR na účely lekárskej posudkovej činnosti podľa zákona č. 73/1998 o štátnej službe
príslušníkov Policajného zboru, Slovenskej informačnej služby, Zboru väzenskej a justičnej stráže Slovenskej republiky a
Železničnej polície v celom rozsahu;

ZNALEC, ktorého ustanovil súd alebo pribral orgán činný v trestnom konaní alebo ktorého požiadala o vypracovanie
znaleckého posudku niektorá zo strán na účely priamo súvisiace s občianskym súdnym konaním alebo s trestným
konaním alebo ktorého požiadal o vypracovanie znaleckého posudku poskytovateľ zdravotnej starostlivosti na účel
posudzovania správnosti postupu pri poskytovaní zdravotnej starostlivosti v prípade úmrtia osoby v rozsahu nevyhnutnom
na vyhotovenie znaleckého posudku;

ZDRAVOTNÁ POISŤOVŇA vykonávajúca individuálne zdravotné poistenie na účely kontrolnej činnosti poskytnutej
zdravotnej starostlivosti, za ktorú bola zo strany poisťovne uhradené poistné plnenie;

Príslušný orgán ZDRAVOTNÍCKEJ KOMORY v rozsahu kontroly príslušného ošetrujúceho zdravotníckeho pracovníka;

Pracovník epidemiológie príslušného RÚVZ a odborný pracovník epidemiológie úradov verejného zdravotníctva MV SR a
MO SR v rozsahu potrebnom na zabezpečenie epidemiologického vyšetrovania;

KLINICKÝ AUDÍTOR poverený Ministerstvom zdravotníctva SR na účely výkonu klinického auditu u poskytovateľa
zdravotnej starostlivosti, ktorý vedie Vašu zdravotnú dokumentáciu;

KOMISÁR PRE OSOBY SO ZDRAVOTNÝM POSTIHNUTÍM za účelom posudzovania dodržiavania práv osoby so
zdravotným postihnutím a za účelom monitorovania dodržiavania práv osoby so zdravotným postihnutím.

VEREJNÉMU OCHRANCOVI PRÁV pri plnení úloh národného preventívneho mechanizmu a na účel posudzovania
dodržiavania základných práv a slobôd fyzických osôb a pri monitorovaní dodržiavania základných práv a slobôd fyzických
osôb podľa osobitného predpisu, v rozsahu nevyhnutnom na dosiahnutie uvedených cieľov.

KOMISAROVI PRE DETI za účelom posudzovania dodržiavania práv detí a pri monitorovaní dodržiavania práv detí podľa
osobitného predpisu, v nevyhnutnom rozsahu na posudzovanie dodržiavania práv detí.

 

PROKURÁTOROVI pri výkone dozoru  nad dodržiavaním zákonnosti v miestach, kde sú držané osoby pozbavené
osobnej slobody, alebo osoby, ktorých osobná sloboda je obmedzená.

INŠPEKTOROVI SPRÁVNEJ KLINICKEJ PRAXE Štátneho ústavu pre kontrolu liečiv, osobe poverenej zadávateľom
klinického skúšania a pracovníkovi poverenému pracoviskom, na ktorom sa klinické skúšanie vykonáva, v rozsahu
nevyhnutnom na účely výkonu povinností podľa osobitného predpisu.

Kto má prístup do Vašej elektronickej zdravotnej knižky cez NCZI je stanovené v § 5 ods. 6 zákona o národnom
zdravotníckom informačnom systéme. V princípe ide o ošetrujúcich zdravotníckych pracovníkov a ďalšie osoby za zákonom
stanovených podmienok. 

 

Áno, máte na to právo a poskytovateľ vám v tom nemôže brániť. Musíte však postupovať tak, aby pri vyhotovovaní fotografií
alebo fotokópii nebola zdravotná dokumentácia poškodená.

Po smrti pacienta má právo nahliadnuť do zdravotnej dokumentácie manžel alebo manželka, dieťa, alebo rodič, alebo ich
zákonný zástupca, a to v celom rozsahu. Ak takáto osoba nie je, tak osoba plnoletá, ktorá s ňou žila v čase smrti v domácnosti
(§ 115 Občianskeho zákonníka), blízka osoba (§ 116 Občianskeho zákonníka) alebo ich zákonný zástupca. Tieto osoby budú
musieť preukázať existenciu vzťahu k zomrelému pacientovi. V prípade, ak tento vzťah nevedia preukázať, poskytovateľ
zdravotnej starostlivosti by im dokumentáciu nemal sprístupniť.
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Žiaľ, často sa stáva, že poskytovateľa zdravotnej starostlivosti o poskytnutie fotokópie zdravotnej dokumentácie žiada súd, alebo
polícia, či komerčná poisťovňa. Poskytovateľ nemôže takejto žiadosti vyhovieť. Súdu alebo orgánu činnému v trestnom konaní
môže na základe písomnej žiadosti zaslať výpis zo zdravotnej dokumentácie, nikdy nie fotokópiu dokumentácie ako takej. 

Poskytovateľ zdravotnej starostlivosti môže originál zdravotnej dokumentácie vydať mimo priestory zdravotníckeho zariadenia
iba znalcovi, ktorý na takéto vyžiadanie musí mať súhlas prokurátora alebo súdu, a to na účely overenia pravosti a úplnosti
záznamov, vrátane pravosti odtlačku pečiatky a podpisu zdravotníckeho pracovníka v zdravotnej dokumentácii. Inej
osobe, a teda ani samotnému pacientovi poskytovateľ zdravotnej starostlivosti originál zdravotnej dokumentácie vydať nesmie.

Po návšteve Vášho lekára sa zastavte na www.podakuj.sk

Chcete sa o tomto projekte dozvedieť viac? ÁNO, SOM ZVEDAVÝ

Prevádzkovateľom webu Ambulancia.online je:
Komora pre medicínske právo - MEDIUS / Mäsiarska 6, 04001 Košice / 0948 342 800 / office@medius.sk
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